



APSA

亞太結構融資公會

Asia-Pacific Structured Finance Association

8th Floor, Nexxus Building, 41 Connaught Road Central, Hong Kong
www.apsa-asia.com | info@apsa-asia.com | hk.linkedin.com/company/apsa-asia



Dr Elsie Leung Oi-sie (梁愛詩), GBM, JP

- Honorary Advisor to APSA

LEUNG OI SIE, ELSIE, GBM, JP. She studied Law through College of Law, Guilford, U.K. and passed Solicitors' Qualification of The Law Society of England & Wales in 1967. She obtained approval to practice as a Solicitor of the Supreme Court Hong Kong in early 1968. Miss Leung also graduated from University of Hong Kong with a LL.M. Degree in 1988, the first cohort of such course. Since 2004, Miss Leung was awarded Honorary Doctorate Degrees by China University of Political Science & Law, Warwick University of U.K., Hong Kong Shue Yan University, University of Science and Technology, and an Honorary Degree of Dr. of Social Sciences by the University of Hong Kong, as well as an Honorary Fellowship of SPACE of the University of Hong Kong.

梁愛詩，大紫荊勳賢，JP。就讀 College of Law, Guilford 完成律師課程，1967 年通過英國律師會執業資格考試，取得英國律師資格，1968 年初獲香港高等法院批准執業。1988 年獲香港大學法律系碩士學位。自 2004 年以來獲中國政法大學、英國華威大學、香港樹仁大學及香港科技大學頒授榮譽法學博士學位，並獲香港大學頒授榮譽社會科學博士學位，公開大學頒授文學學士及香港專業進修學院榮譽院士。

Miss Leung was appointed a Delegate to the 8th National People's Congress in 1993. In 1997, she was appointed the first Secretary for Justice of the Hong Kong Special Administration Region upon its reunification with China. She resigned from such post on the 20th October, 2005. Between 2006 and 2018, she was appointed the Deputy Director of the Hong Kong Basic Law Committee of the Standing Committee of the National People's Congress of China and has been serving as a member of the Candidates Eligibility Review Committee since 2021. She is a consultant solicitor of the firm of Iu, Lai & Li, a Notary Public and a China Appointed Attesting Officer.

梁愛詩 1993 年被委任為第八屆全國人大代表。1997 年香港回歸後，成為香港特別行政區首任華人律政司司長，2005 年 10 月 20 日辭去律政司司長職務。自 2006 年至 2018 年任全國人民代表大會常務委員會香港特別行政區基本法委員會副主任委員，2021 年至今任資格審查委員會委員，同時亦為香港姚黎李律師行之顧問律師、國際公証人及中國委托公証人。

Miss Leung is the author of "Footprints in the Snow – 20 Years of the Implementation of the Hong Kong Basic Law".

梁愛詩是「飛鴻踏雪 - 香港基本法實踐 20 年」的作者。